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Seniorrådets høringssvar til Budget 2023-26 
 

30. august 2022 

BAGGRUND 
Seniorrådet har gennemgået det udsendte høringsmateriale, samt modtaget en glimrende 

præsentation af Perspektivnotatet og Ældre- og Sundhedsudvalgets Budgetsammendrag. Dog 

savnes fortsat et ”borgervenligt” sammendrag af det administrative budgetforslag, som nu skal 

under politisk behandling. 

 

Seniorrådet har noteret sig, at indtægterne kunne tillade betydelige udvidelser på både drifts- 

og anlægsbudgettet. De administrative statslige udgiftslofter forhindrer dette, hvorfor der 

bliver overført betydelige millionbeløb til kassebeholdningen. Dette medfører betydelige 

problemer på driftsbudgettet, men vi konstaterer dog også med tilfredshed, at der i det 

disponerede anlægsbudget 2023 findes et råderum på næsten 40 mio., kr. for ny 

anlægspolitik. 

 

Vi konstaterer - med stor bekymring - den forventede befolkningsudvikling, hvor der i de 

kommende budgetperioder forventes en nedgang i antal borgere i de erhvervsaktive – og 

skattebetalende – grupper, samtidig med en kraftig stigning af gruppen ”ældre-ældre” med 

kommunale pleje- og sundhedstilbud. Tilsyneladende er der allerede næste år problemer med 

at få det nye driftsbudget til at slå til, hvis standarderne skal opretholdes. 

  

FORSLAG 
Seniorrådet har følgende forslag til overvejelse i de kommende politiske budgetforhandlinger, 

inden endelig beslutning: 

 

Kommunalbestyrelsen  
Seniorrådet 

• konstaterer, at kommunens seniorer har talrige interesser og behov, der udelukkende 

behandles i Kultur- og Fritidsudvalget og i Teknik- og Miljøudvalget. Rådet finder, at der 

her er behov for øget opmærksomhed på Kommunens mange tusinde selvhjulpne 

seniorer. 

• bifalder den planlagte udvidelse af Rørmosecentret, og forventer, at råderummet på 

anlægsrammen giver plads til en færdiggørelse af det samlede projekt uden 

udskydelser. 

• noterer med stor bekymring, at Perspektivnotatets råderum på servicerammen står i 

minus på omkring 25 mio. kr. og forventer at blive hørt om eventuelle besparelser på 

ældreområdet. 

• bemærker bilaget fra Digitalisering og IT om ”RPA-indsats Udviklings- og økonomisk 

potentiale". Rådet forventer at blive løbende hørt om det videre forløb i de anførte 

forslag, inden beslutninger tages. 
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Ældre- og Sundhedsudvalget 
Seniorrådet 

• forventer, at presset på servicerammen fordeles således, at der ikke sker forringelser 

på kvaliteten af ydelserne til kommunens svage ældre. 

• konstaterer, at der er et voksende behov for specialiseret sygepleje og rehabilitering og 

foreslår at antallet af sygeplejersker og social-og sundhedsassistenter øges tilsvarende.  

• foreslår, at udbygningen af Rørmosecentret færdiggøres efter nu gældende tidsplaner. 

• foreslår øget fokus på kapacitet og faglighed i den kommunale genoptræning, på grund 

af det stigende antal ældre, der har genoptræningsplaner fra sygehusene. 

 

Kultur- og Fritidsudvalget 
Seniorrådet 

• konstaterer, at der mangler opdatering af de kommunale strategier for idræts- og 

kultursektoren. Dette bør iværksættes nu med aktiv brugerinddragelse, og inkludere 

hensyntagen til seniorgruppen 60+ 

• konstaterer at Pakhuset i Kalundborg Havnepark kun er nået til tegnebrættet. Det 

foreslås, at der nedsættes en styregruppe med aktiv brugerinddragelse til færdiggørelse 

af projektet 

• forventer at kulturelle aktiviteter og tilbud også tilgodeser svage ældre med 

hjemmehjælp og i plejebolig  

 

Teknik- og Miljøudvalget 
Seniorrådet  

• konstaterer et stort og voksende behov for tidssvarende seniorboliger, fordelt over hele 

kommunen. Det foreslås, at der udarbejdes en behovsanalyse med efterfølgende 

strategi og handleplan og et informationsmateriale, der kan tiltrække investorer, ikke 

mindst uden for centerbyerne 

• foreslår der udarbejdes infrastrukturplaner – med budgetskøn - for centerbyerne med 

særlig fokus på fremkommelighed og trafiksikkerhed 

• foreslår, at infrastrukturplanerne får øget fokus på svage ældres behov, herunder 

fremkommelighed og jævne belægninger, trafiksikkerhed for elscootere og egnet 

adgang til faciliteter som siddepladser, handicaptoiletter og lignende. 

 

For Seniorrådet 

Birthe Bækman 

Formand 


